策略發展委員會委員簡介

Brief Introduction of Members of

the Commission on Strategic Development
	1. 鍾逸傑爵士,GBM, JP
鍾逸傑爵士為香港工商專業聯會會長。


	1.
Sir AKERS – JONES, David, GBM, JP

Sir AKERS – JONES, David, is the President of the Business and Professionals Federation of Hong Kong.



	2. 陳祖澤先生, GBS, JP

陳祖澤先生為九龍巴士（一九三三）有限公司高級執行董事。陳先生亦為香港科技大學校董會主席及香港賽馬會主席。

	2.
Mr CHAN Cho-chak, John, GBS, JP

Mr CHAN Cho-chak, John, is Senior Executive Director of the Kowloon Motor Bus Co (1933) Ltd.  He is also Chairman of the Council of The Hong Kong University of Science and Technology and Chairman of the Hong Kong Jockey Club.


	3. 陳茂波先生, MH
陳茂波先生為華德匡成會計師事務所有限公司董事總經理。陳先生亦為法律援助服務局主席及交通諮詢委員會成員。

	3.
Mr CHAN Mo-po, Paul, MH

Mr CHAN Mo-po, Paul, is Managing Director of PCP CPA Ltd.  He is also Chairman of the Legal Aid Services Council and Member of the Transport Advisory Committee.



	4. 陳永棋先生, GBS, JP
陳永棋先生為長江製衣有限公司董事總經理。陳先生亦為第十屆中國人民政治協商會議全國委員會常務委員。

	4.
Mr CHAN Wing-kee, GBS, JP
Mr CHAN Wing-kee is Managing Director of Yangtzekiang Garment Ltd.  He is also Standing Committee Member of the 10th National Committee of the Chinese People’s Political Consultative Conference.


	5. 陳弘毅教授, JP
陳弘毅教授為香港大學法律學院陳氏基金憲法學教授。陳教授亦為全國人大常務委員會香港特別行政區基本法委員會委員及香港法律改革委員會成員。

	5.
Prof CHEN Hung-yee, Albert, JP

Prof CHEN Hung-yee, Albert, is Chan Professor in Constitutional Law at the Faculty of Law of The University of Hong Kong.  He is also Member of the Hong Kong Basic Law Committee of the Standing Committee of the National People’s Congress and Member of the Law Reform Commission of Hong Kong.



	6. 陳南祿先生, SBS, JP
陳南祿先生為香港太古集團董事，並於2007年7月1日起出任國泰航空公司副主席及太古(中國)有限公司主席。陳先生亦為廉政公署防止貪污諮詢委員會主席及大學教育資助委員會成員。

	6.
Mr CHEN Nan-lok, Philip, SBS, JP

Mr CHEN Nan-lok, Philip, is Director of Swire Pacific Ltd and will also be Chairman of John Swire & Sons (China) Ltd and Deputy Chairman of Cathay Pacific Airways with effect from 1st July 2007.  He is also Chairman of the Corruption Prevention Advisory Committee of the ICAC and Member of the University Grants Committee.



	7. 鄭海泉先生, GBS, JP

鄭海泉先生為香港上海匯豐銀行有限公司主席。鄭先生亦為首長級薪俸及服務條件常務委員會主席及香港特別行政區行政會議成員及立法會議員薪津獨立委員會主席。
	7.
Mr CHENG Hoi-chuen, Vincent, GBS, JP

Mr CHENG Hoi-chuen, Vincent, is Chairman of the Hongkong and Shanghai Banking Corporation Limited.  He is also Chairman of the Standing Committee on Directorate Salaries and Conditions of Service and Chairman of the Independent Commission on Remuneration for Members of the ExCo and the Legislature of the HKSAR. 


	8. 鄭家純先生, GBS

鄭家純先生為新世界發展有限公司董事總經理。鄭先生亦為第十屆中國人民政治協商會議全國委員會委員。
	8.
Mr CHENG Kar-shun, Henry, GBS

Mr CHENG Kar-shun, Henry, is Managing Director of New World Development Company Ltd.  He is also Member of the 10th National Committee of the Chinese People’s Political Consultative Conference.



	9. 鄭慕智先生, GBS, JP

鄭慕智先生為胡百全律師事務所首席合夥人。鄭先生亦為廉政公署社區關係市民諮詢委員會主席及博彩及獎券事務委員會主席。
	9.
Mr CHENG Mo-chi, Moses, GBS, JP

Mr CHENG Mo-chi, Moses, is Senior Partner of P C Woo & Co.  He is also Chairman of Citizens Advisory Committee on Community Relations of the Independent Commission Against Corruption and Chairman of the Betting and Lotteries Commission.


	10. 張志剛先生
張志剛先生為一國兩制研究中心總裁。張先生亦為香港發展論壇董事會成員。

	10.
Mr CHEUNG Chi-kong

Mr CHEUNG Chi-kong is Executive Director of the One Country Two Systems Research Institute Ltd.  He is also Board of Trustees of the Hong Kong Development Forum.  



	11. 張仁良教授

張仁良教授為香港城市大學商學院經濟及金融系金融學講座教授。張教授亦是伙伴倡自強諮詢委員會主席及方便營商諮詢委員會、中小型企業委員會和統計諮詢委員會委員。


	11.
Prof CHEUNG Yan-leung, Stephen
Prof CHEUNG Yan-leung, Stephen, is the Professor (Chair) of Finance in the Department of Economics and Finance of City University of Hong Kong.  He is also the Chairman of Advisory Committee on Enhancing Self-Reliance Through District Partnership Programme and Member of Business Facilitation Advisory Committee, Small and Medium Enterprises Committee, and Statistics Advisory Board.



	12. 周松崗爵士
周松崗爵士是地鐵公司行政總裁。周爵士亦是渣打集團非執行董事及香港旅遊發展局、香港會計師公會理事會、香港總商會理事會及香港中文大學大學校董會的委員。


	12.
Sir CHOW Chung-kong
Sir CHOW Chung-kong is the Chief Executive Officer of MTR Corporation. He is also a non-executive director of Standard Chartered PLC and Member of the Hong Kong Tourism Board, the Council of the Hong Kong Institute of Certified Public Accountants, the General Committee of the Hong Kong General Chamber of Commerce and the Council of The Chinese University of Hong Kong. 


	13. 周梁淑怡議員, GBS, JP

周梁淑怡議員為行政會議成員及立法會議員。周議員亦為第十屆中國人民政治協商會議全國委員會委員及自由黨副主席。
	13.
The Hon CHOW LIANG Shuk-yee, Selina, GBS, JP

The Hon CHOW LIANG Shuk-yee, Selina, is Member of the Executive Council and Member of the Legislative Council.  She is also Member of the 10th National Committee of the Chinese People’s Political Consultative Conference and Deputy Chairman of the Liberal Party.



	14. 周永新教授, SBS, JP

周永新教授為香港大學社會工作及社會行政學系講座教授。周教授亦為大律師紀律審裁團成員。
	14.
Prof CHOW Wing-sun, Nelson, SBS, JP

Prof CHOW Wing-sun, Nelson, is Chair Professor of the Department of Social Work and Social Administration of the University of Hong Kong.  He is also Member of the Barristers Disciplinary Tribunal Panel.



	15. 周融先生, BBS

周融先生為電台及電視節目主持。
	15.
Mr CHOW Yung, Robert, BBS

Mr CHOW Yung, Robert, is a presenter of radio and television programmes.



	16. 余若薇議員, JP

余若薇議員為現任立法會議員。余議員是一位資深大律師，亦曾任香港大律師公會主席。

	16.
The Hon EU Yuet-mee, Audrey, JP

The Hon EU Yuet-mee, Audrey, is Member of the Legislative Council.  She is also a senior counsel and former Chairman of the Hong Kong Bar Association.



	17. 方敏生女士, JP

方敏生女士為香港社會服務聯會行政總裁。方女士亦為可持續發展委員會及人力發展委員會委員。
	17.
Ms FANG Meng-sang, Christine, JP

Ms FANG Meng-sang, Christine, is Chief Executive of the Hong Kong Council of Social Service.  She is also Member of the Council for Sustainable Development and Member of the Manpower Development Committee.


	18. 馮華健先生, SBS, JP

馮華健先生是一位資深大律師。馮先生亦為第十屆中國人民政治協商會議全國委員會委員、香港廣播事務管理局主席、英國專家學會副主席及奧地利薩爾斯堡論壇副主席。
	18.
Mr FUNG, Daniel R., SBS, JP


Mr FUNG, Daniel R., is a senior counsel.  He is also Member of the 10th National Committee of the Chinese People’s Political Consultative Conference, Chairman of the Broadcasting Authority of Hong Kong, Vice-President of the UK-based Academy of Experts and Vice Chairman of the Salzburg Seminar.


	19. 馮檢基議員,SBS, JP
馮檢基議員為現任立法會議員。馮議員亦為香港民主民生協進會主席及深水埗區議會議員。
	19.
The Hon FUNG Kin-kee, Frederick, SBS, JP

The Hon FUNG Kin-kee, Frederick, is Member of the Legislative Council.  He is also Chairman of The Hong Kong Association for Democracy and People’s Livelihood and Member of  Sham Shui Po District Council.



	20. 馮國經博士, GBS

馮國經博士為利豐集團主席。馮博士亦為第十屆中國人民政治協商會議全國委員會委員、香港機場管理局主席、香港大學校務委員會主席及大珠三角商務委員會主席。
	20.
Dr FUNG Kwok-king, Victor, GBS

Dr FUNG Kwok-king, Victor, is Group Chairman of the Li & Fung Group.  He is also Member of the 10th National Committee of the Chinese People’s Political Consultative Conference, Chairman of the Hong Kong Airport Authority, Chairman of the Council of the University of Hong Kong and Chairman of the Greater Pearl River Delta Business Council.



	21. 和廣北先生
和廣北先生為中銀香港副董事長兼總裁，及集友、南商及中銀人壽董事長。和先生為中銀香港於香港銀行公會之指定代表。他亦是香港金融管理局外匯基金諮詢委員會，及銀行業諮詢委員會委員，與及香港總商會副主席。
	21.
Mr HE Guangbei

Mr HE Guangbei is Vice Chairman and Chief Executive of Bank of China (Hong Kong) Ltd (“BOCHK”), and also Chairman of Chiyu, Nanyang, and BOC Life.  He is the designated representative of BOCHK to the Hong Kong Association of Banks.  He is also Member of the Exchange Fund Advisory Committee and Member of the Banking Advisory Committee of the Hong Kong Monetary Authority, and Vice Chairman of the Hong Kong General Chamber of Commerce. 


	22. 何鍾泰議員,SBS, JP
何鍾泰議員是一位專業工程師。何議員為現任立法會議員，同時亦為立法會工務小組委員會主席。
	22.
Ir Dr The Hon HO Chung-tai, Raymond, SBS, JP

Ir Dr The Hon HO Chung-tai, Raymond, is a professional engineer.  He is also Member of the Legislative Council and Chairman of Public Works Sub-committee of the Council.



	23. 胡漢清先生, SBS, JP

胡漢清先生是一位資深大律師。胡先生是第十屆中國人民政治協商會議全國委員會委員，他亦是基本法研究中心及數個法定上訴審裁處的主席。

	23.
Mr HOO, Alan, SBS, JP


Mr HOO, Alan, is a senior counsel.  He is Member of the 10th National Committee of the Chinese People’s Political Consultative Conference.  He is also Chairman of the Basic Law Institute and a number of statutory Appeal Tribunals.



	24. 胡祖六博士

胡祖六博士現為高盛(亞洲)有限公司董事總經理及清華大學中國經濟研究中心主任。胡博士亦為證券及期貨事務監察委員會諮詢委員會委員。


	24.
Dr HU Zuliu, Fred

Dr HU Zuliu, Fred, is Managing Director of Goldman Sachs (Asia) L.L.C., and Director of the National Center for Economic Research at Tsinghua University. He is also Member of Securities and Futures Commission Advisory Committee.



	25. 葉劉淑儀女士,GBS, JP
葉劉淑儀女士為匯賢智庫理事會主席。


	25.
Mrs IP LAU Suk-yee, Regina, GBS, JP

Mrs IP LAU Suk-yee, Regina, is the Chairperson of Board of Governors of Savantas Policy Institute.



	26. 高靜芝女士, JP
高靜芝女士為婦女事務委員會主席、財務匯報局主席及社區投資共享基金委員會副主席。
	26.
Ms KAO Ching-chi, Sophia, JP

Ms KAO Ching-chi, Sophia, is Chairperson of the Women’s Commission, Chairperson of the Financial Reporting Council and Vice-chairperson of the Community Investment and Inclusion Fund Committee.



	27. 高永文醫生, JP

高永文醫生是香港防癌會主席。高醫生亦是香港紅十字會國際及賑災服務管理委員會副主席。


	27.
Dr KO Wing-man, JP

Dr KO Wing-man is the Chairman of The Hong Kong Anti-Cancer Society.  He is also the Vice-chairman of the International and Relief Service Management Committee of the Hong Kong Red Cross.


	28. 郭炳江先生,JP
郭炳江先生是新鴻基地產發展有限公司副主席兼董事總經理。郭先生亦是方便營商諮詢委員會委員、建造業議會委員、可持續發展委員會委員，及香港金融管理局外匯基金諮詢委員會委員。

	28.
Mr KWOK Ping-kwong, Thomas, JP

Mr KWOK Ping-kwong, Thomas, is Vice-chairman and Managing Director of Sun Hung Kai Properties Ltd.  He is also Member of Business Facilitation Advisory Committee, Construction Industry Council, Council for Sustainable Development and Exchange Fund Advisory Committee of the Hong Kong Monetary Authority.



	29. 賴錦璋先生,MH, JP
賴錦璋先生是聖雅各福群會總幹事。賴先生亦是可持續發展委員會委員及城市規劃委員會委員。
	29.
Mr LAI Kam-cheung, Michael, MH, JP
Mr LAI Kam-cheung, Michael, is Chief Executive Officer of St. James’ Settlement.  He is also Member of Council for Sustainable Development and Town Planning Board.



	30. 林淑儀女士,BBS
林淑儀女士為香港工會聯合會副會長。林女士亦為第十屆中國人民政治協商會議全國委員會委員。
	30.
Ms LAM Shuk-yee, BBS

Ms LAM Shuk-yee is Vice-president of The Hong Kong Federation of Trade Union.  She is also Member of the 10th National Committee of the Chinese People’s Political Consultative Conference.



	31. 劉遵義教授
劉遵義教授為香港中文大學校長。劉教授亦是一位傑出的經濟學家。
	31.
Prof LAU Juen-yee, Lawrence

Prof LAU Juen-yee, Lawrence, is Vice-Chancellor of The Chinese University of Hong Kong.  He is also a distinguished economist.



	32. 劉廼強先生
劉廼強先生為保康食配有限公司行政總裁。劉先生亦為第十屆中國人民政治協商會議全國委員會委員、全國人大常務委員會香港特別行政區基本法委員會委員及信報、南華早報和中國日報的專欄作家。
	32.
Mr LAU Nai-keung

Mr LAU Nai-keung is Chief Executive Officer of Food For Health Ltd.  He is also Member of the 10th National Committee of the Chinese People’s Political Consultative Conference, Member of the Hong Kong Basic Law Committee of the Standing Committee of the National People’s Congress and columnist for Hong Kong Economic Journal, South China Morning Post, and China Daily.



	33. 羅致光博士, SBS, JP

羅致光博士為香港大學社會工作及社會行政學系副教授。羅博士亦為中央康復服務資訊科技委員會成員，並曾任立法會議員。
	33.
Dr LAW Chi-kwong, SBS, JP

Dr LAW Chi-kwong is Associate Professor of the Department of Social Work and Social Administration of the University of Hong Kong.  He is also Member of the Central Committee on Information Technology for Rehabilitation Services and former Member of the Legislative Council.



	34. 李卓人議員
李卓人議員為現任立法會議員。李議員亦是香港職工會聯盟秘書長。
	34.
The Hon LEE Cheuk-yan


The Hon LEE Cheuk-yan is Member of the Legislative Council.  He is also General Secretary of the Hong Kong Confederation of Trade Unions.



	35. 李宗德先生, BBS, JP

李宗德先生為和富塑化集團行政總裁。李先生亦為第十屆全國人大香港特別行政區代表、青年事務委員會主席、香港環境保護運動委員會主席及應用研究局董事局主席。
	35.
Mr LEE Chung-tak, Joseph, BBS, JP

Mr LEE chung-tak, Joseph, is Managing Director of Wofoo Plastics Ltd.  He is also HKSAR Deputy to the 10th National People’s Congress, Chairman of the Commission on Youth, Chairman of the Hong Kong Environmental Campaign Committee and Chairman of the Board of Directors of the Applied Research Council.



	36. 李國麟議員,JP

李國麟議員為現任立法會議員。李議員亦是香港房屋委員會委員、醫院管理局董事局成員、香港護士管理局成員及投訴警方獨立監察委員會副主席。
	36.
Dr The Hon LEE Kok-long, Joseph, JP

Dr The Hon LEE Kok-long, Joseph, is Member of Legislative Council.  He is also Member of Hong Kong Housing Authority, Board Member of Hospital Authority, Member of the Nursing Council of Hong Kong and Vice-chairman of Independent Police Complaints Council.



	37. 李炳權先生
李炳權先生為博來克‧威奇工程顧問有限公司助理董事。李先生亦為工程師註冊管理局委員。

	37.
Mr LEE Ping-kuen

Mr LEE Ping-kuen is Associate Director of the Black & Veatch Hong Kong Limited.  He is also Member of the Engineers Registration Board.


	38. 李永達議員
李永達議員為現任立法會議員及葵青區議會議員。
	38.
The Hon LEE Wing-tat

The Hon LEE Wing-tat is Member of the Legislative Council and Member of the Kwai Tsing District Council.  


	39. 梁愛詩女士,GBM, JP
梁愛詩女士是全國人大常務委員會香港特別行政區基本法委員會副主任。
	39.
Ms LEUNG Oi-sie, Elsie, GBM, JP

Ms LEUNG Oi-sie, Elsie, is Vice Director of Hong Kong Basic Law Committee of the Standing Committee of National People’s Congress.



	40. 李家祥博士,GBS, JP
李家祥博士是李湯陳會計師事務所首席合夥人。他亦為第十屆中國人民政治協商會議全國委員會委員及香港體育學院董事局主席。
	40.
Dr LI Ka-cheung, Eric, GBS, JP

Dr LI Ka-chueng, Eric, is a senior partner of LI, TANG, CHEN & Co.  He is also Member of the 10th National Committee of the Chinese People’s Political Consultative Conference and Chairman of Hong Kong Sports Institute.



	41. 李澤鉅先生
李澤鉅先生為長江實業董事總經理、和記黃埔副主席、長江基建集團主席及長江生命科技集團主席。李先生亦為第十屆中國人民政治協商會議全國委員會常務委員、警察子女教育信託基金管理委員會主席及大珠三角商務委員會委員。
	41.
Mr LI Tzar-kuoi, Victor

Mr LI Tzar-kuoi, Victor, is Managing Director of Cheung Kong, Deputy Chairman of Hutchison Whampoa,   Chairman of Cheung Kong Infrastructure and Chairman of CK Life Sciences Int’l. He is also Standing Committee Member of the 10th National Committee of the Chinese People’s Political Consultative Conference, Chairman of the Police Children’s Education Trust Management Committee and Member of the Greater Pearl River Delta Business Council.



	42. 廖柏偉教授, SBS, JP

廖柏偉教授為香港中文大學副校長兼經濟學系講座教授。廖教授亦為證券及期貨事務監察委員會非執行董事。
	42.
Prof LIU Pak-wai, SBS, JP

Prof LIU Pak-wai is Pro-Vice-Chancellor and Professor of Economics of The Chinese University of Hong Kong.  He is also Non-executive Director of the Securities and Futures Commission.



	43. 盧永雄先生, BBS

盧永雄先生為星島新聞集團行政總裁。盧先生亦為個人資料（私隱）諮詢委員會成員。
	43.
Mr LO Wing-hung, BBS

Mr LO Wing-hung is Chief Executive Officer of Sing Tao News Corporation Ltd.  He is also Member of the Personal Data (Privacy) Advisory Committee.



	44. 龍炳頤教授, SBS, JP
龍炳頤教授為香港大學建築學系教授。龍教授亦為環境及自然保育基金委員會主席、土地及建設諮詢委員會主席及市區重建局非執行董事。
	44.
Prof LUNG Ping-yee, David, SBS, JP

Prof LUNG Ping-yee, David, is Professor of the Department of Architecture of the University of Hong Kong.  He is also Chairman of the Environment and Conservation Fund Committee, Chairman of the Land and Building Advisory Committee and Non-executive Director of the Urban Renewal Authority.



	45. 馬力議員, GBS, JP
馬力議員為現任立法會議員。馬議員亦為第十屆全國人大香港特別行政區代表及民主建港協進聯盟主席。
	45.
The Hon MA Lik, GBS, JP


The Hon MA Lik is Member of the Legislative Council.  He is also HKSAR Deputy to the 10th National People’s Congress and Chairman of the Democratic Alliance for the Betterment and Progress of Hong Kong.



	46. 吳祖南博士, BBS
吳祖南博士為香港大學地理學系副教授。吳博士亦為環境諮詢委員會及城市規劃委員會成員。
	46.
Dr NG Cho-nam, BBS

Dr NG Cho-nam is Associate Professor of the Department of Geography of the University of Hong Kong.  He is also Member of the Advisory Council on the Environment and Member of the Town Planning Board.



	47. 黎定基先生,JP
黎定基先生是怡和集團常務董事。黎先生亦是方便營商諮詢委員會主席、大珠三角商務委員會成員及香港貿易發展局成員。
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